

# **Curriculum Vitae**

## **2004**

**Name** : Adel Y. Awad.  
**Address in Egypt** : 58 Abd-Elaziz Fahmy St. # 11 Stanly  
Alexandria - Egypt .  
**Phone in Egypt** : 2 035432006  
**E-Mail** : adelyawad39@ yahoo.com

### **I. Personal data**

**Date of Birth** :October 25, 1939  
**Nationality** :Egyptian  
**Martial Status** :Married, No children.

### **II. Qualifications**

#### **Education**

##### **A - Scientific Degrees .**

- 1- B. Sc. (Agriculture) Un. of Alex. 1961
- 2- M. Sc. (Agr. Economics) Un. of Alex. 1967  
**Thesis title** : the comparative out put and Economic capacity and efficiency of Alexandria Fisheries in the Egyptian Mediterranean Fishing Economy of the U.A.R.
- 3- Ph. D. (Agr. Econ) Un. of Alex. 1973  
**Thesis title** : An Econometric Analysis of the determinants of Atlantic Fishery Production by the Egyptian Mediterranean fishing Vessels.

**B-Area of Ph.D Proficiency Exams ( Department of Agri. Economics ) .**

##### **Frist - Teaching courses .**

**Teaching courses with Arabic Language to graduate student .**

- 1 – Agri. Policy .
- 2 – Agri. Planning .
- 3 – Agri. Marketing .
- 4 – Agri. Management .

**Teaching courses with English Language to Post graduate student .**

- 5 – Agri. Production .
- 6 – Econometric .
- 7 – Quantitative Analysis
- 8 – Linear Programming .

**Second – Advice and Examine the graduate students for the degree of M.Sc and Ph.D**

**C – Languages**  
**Arabic , English**

**III. Employment**

- 1962-1975 : General Organization for Aquatic Resources.**  
**1975-1979 : Lecturer of Agre. Econ. University of Menofiya.**  
**1979-1984: Associate professor of Age. Econ. Un. Of Menofiya.**  
**1984-1991: Professor of Agre. Econ. Un. Of Menofiya.**  
**1991-1994: Head of Agre. Econ. Department UN. Of Menofiya.**  
**1995- 1999: Professor of Agre. Econ. UN. of Menofiya.**  
**1999 – Present : Emeritus Professor**

**IV. Postdoctoral Experience**

**Visiting - Postdoctoral Scholar - Department of Agricultural Economics - University of California Davis - USA 1981 - 1982.**

**Field Visits –**

- 1-Aquaculture fisheries center. University of Arkansas at Bine Bluff.**
- 2- Fish Farms and Hatcheries of Stuttgart.**

- 3- Warm spring regional Fisheries center Georgia.
- 4- University of Auburn.
- 5- Southern Fish Culture Laboratory Alabama USA 1993.

## V. Publications

### A – Publication In Arabic Language .

1. **Some Economic Concepts as applied to the fishing Industry, Collage of Commerce, Alex. University: 1969.**  
المفاهيم الاقتصادية السمكية الرئيسية - كلية التجارة - جامعة الاسكندرية - مطبعة جامعة الاسكندرية 1969
2. **Productivity Analysis of the Egyptian Mediterranean Motor-boat fishing, Alex, Journal of Age. Research, Alex. University :1972.**  
الجدارة الانتاجية للسمكة الالية البحرمتوسطية المصرية - مجلة البحوث الزراعية - كلية الزراعة - مطبعة جامعة الاسكندرية؛ 1972
3. **Cost analysis of the Egyptian Mediterranean Motorboats fishing, Journal of Age. Research, Alex. University : 1972.**  
التحليل التكلفة للسمكة الالية البحرمتوسطية المصرية - مجلة البحوث الزراعية - كلية الزراعة - مطبعة جامعة الاسكندرية؛ 1972
4. **Out put and Economic capacity and Efficiency of the Egyptian High Seas Fishing, Egyptian High Seas Fisheries Company: 1979.**  
الطاقة والجدارة الاغلاية والاقتصادية للسمكة المصرية في أعالي البحار - الشركة المصرية لمصايد أعالي البحار ادارة البحوث - نشرة بحثية؛ 1979
5. **The main parameters of the Egyptian fish cooperatives \_ Ministry of agriculture : 1979**  
معالم رئيسية في التعاون السمكي المصري \_ وزارة الزراعة \_ وكالة الوزارة لشئون الثروة المائية \_ ادارة البحوث \_ نشرة بحثية؛ 1979
6. **Resent and Future Production and consumption Capacity for red meat and its supplementary in menofiya governorate ,Conference for manage and organize the**

**agriculture sector in Egypt , Menofiya University ,Shebin Elcom, Egypt, May 15 :1983 .**

الطاقة الانتاجية والاستهلاكية الراهنة والمستقبلية للحوم الحمراء وبدائلها بمحافظة المنوفية  
- مؤتمر تنظيم وادارة قطاع الزراعة فى مصر - جامعة المنوفية - شبين الكوم - 15 مايو  
**1983؛**

**7. Fish consumption capacity for Elfayom governorate ,  
Menofiya journal of Agric. Research. Vol. 9, July: 1984.**

الطاقة الاستهلاكية السماكية لمحافظة الفيوم - مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية  
الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ يوليو 1984

**8. Marketing Margins of Marine Fish in Alexandria  
Governorate, Menofiya journal -Volume 18 No. 1 Part (2)  
1993.**

الهوامش التسويقية للأسماك البحرية بمحافظة الاسكندرية - مجلة المنوفية للبحوث  
الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 18 ؛ 1993

**9. Economics of Marketing Fish for High - Dam Lake,  
Menofiya journal Volume 18, No. 1, Part (2): 1993.**

اقتصاديات تسويق أسماك بحيرة السد العالى - مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية  
الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 18 ؛ 1993

**10. Econometric Model of fish Production basis For High -  
Dam Lake, Menofiya journal Volume 18, No. 1, Part (2)  
:1993.**

الموديلات الاقتصادية القياسية للقواعد الانتاجية السماكية لبحيرة السد العالى - مجلة المنوفية  
للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 18-  
**1993**

**11. Econometric Analytical study of fish production  
functions in Suez Gulf. Menofiya journal, Volume 18, No. 1,  
Part (2): 1993.**

التحليل القياسى للدالات الانتاجية السماكية بخليج السويس - مجلة المنوفية للبحوث  
الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 18 ؛ 1993

**12. Social-Economic study for fisheries economy of  
Egyptian Red Sea - Menofiya journal, Volume 18, No. 1, Part  
(2): 1993.**

دراسة اقتصادية اجتماعية للمقنصد السمكى المصرى بالبحر الأحمر - مجلة المنوفية  
للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 18 ؛ 1993

**13. Present and future Economic Evaluation of Fishing Motor-boats operating in Egyptian Mediterranean Fishing water. Menofiya journal, Volume 18, No. 1 part (2): 1993.**

التقييم الاقتصادى للتشغيل الحالى والمستقبلى لمراكب الصيد الآلية العاملة بالبحر المتوسط  
- مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد  
1993؛ 18

**14. Technological levels and factors affecting the Productivity of Aquaculture with referring to Economic Importance of Egyptian Fish Farm species, Sustainable development for Egyptian High Dame lake Conference - Aswan 5-7 March :1996.**

العوامل والمستويات التكنولوجية المؤثرة على انتاجية الاستزراع السمكى بالاشارة الى  
الاهمية الاقتصادية لاصناف السمكية للمزارع السمكية المصرية - مؤتمر التنمية المتواصلة  
لبحيرة السد العالى - أسوان ؛ 5 - 7 مارس 1996

**15. An economic evaluation of Bersik fish farm. The 7<sup>th</sup> international conference on environmental protection is a must, Sheraton Alexandria 20 - 22may: 1997**

التقييم الاقتصادى لمزرعة برسيق السمكية - المؤتمر الدولى السابع ؛ حماية البيئة  
ضرورة من ضروريات الحياة - 20 - 22 مايو 1997

**16. Theoretical farm work of economic evaluation of aquaculture projects. 7<sup>th</sup> international conference on environmental protection is a must, Sheraton Alexandria 20 22 may: 1997 .**

الاطار النظرى للتقييم الاقتصادى لمشروعات المزارع السمكية \_ المؤتمر الدولى السابع ؛  
حماية البيئة ضرورة من ضروريات الحياة - 20 - 22 مايو 1997

**17. The Impacts of Free Economy on Productivity and Economic Variables for Lentil . Egyptian Journal of Agricultural Economics , Egyptian Association of Agricultural Economics ,volume 11 ,No.2 , Marsh:2001 .**

انار اليات السوق على المتغيرات الانتاجية والاقتصادية لمحصول العدس - المجلة المصرية  
للاقتصاد الزراعى - الجمعية المصرية للاقتصاد الزراعى - المجلد 11 - العدد الاول ؛

- 18. Evaluation of the effect of economic liberalization policy on the economic and productivity aspects of bean crop . Egyptian Journal of Agricultural Economics , Egyptian Association of Agricultural Economics ,volume 11 ,No.2 ,Marsh:2001 .**

تقييم أثر سياسة التحرر الاقتصادي على المتغيرات الانتاجية والاقتصادية لمحصول الفول  
البلدى - المجلة المصرية للاقتصاد الزراعى - الجمعية المصرية للاقتصاد الزراعى -  
المجلد 11 - العدد الاول ؛ مارس 2001

- 19. A comparison analytical study for economic and production variable for Simsim crop before and after economic liberalization , Egyptian Journal of Agricultural Economics, Egyptian Association of Agricultural Economics ,volume 11 ,No.2 , Marsh:2001 .**

دراسة تحليلية مقارنة للمتغيرات الانتاجية والاقتصادية لمحصول السمسم قبل وبعد التحرر  
الاقتصادي - المجلة المصرية للاقتصاد الزراعى - الجمعية المصرية للاقتصاد الزراعى -  
المجلد 11 - العدد الاول ؛ مارس 2001

- 20. An economic evaluation of Manazala fish farm .  
Minufiya Journal of Age. Research ,volume 26 ,No 5 , oct.:  
2001.**

التقييم الاقتصادي لمزرعة المنزلة السمكية - - مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية  
الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 26 العدد 5 اكتوبر 2001

- 21. An economic evaluation of the present performance of Bersik fish farm . . Minufiya Journal of Age. Research ,volume 26 ,No 5 , oct.: 2001.**

التقييم الاقتصادي للتشغيل الحالى لمزرعة برسق السمكية خلال الفترة 1990- 2000  
- مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد  
26 العدد 5 اكتوبر 2001

- 22. Economic and production trends analysis for economic evaluation of Elzawya fish farm . Minufiya Journal of Age. Research ,volume 26 ,No 5 , oct.: 2001.**

تحليل الاتجاهات الانتاجية والاقتصادية لتقييم اداء مزرعة أسماك الزاوية - مجلة المنوفية  
للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛ مجلد 26 العدد 5  
أكتوبر 2001

**23. A comparative economic study for agricultural real income components at national and Gharbia governorate levels . . Minufiya Journal of Age. Research volume 27 ,No 6 ,december : 2001.**

دراسة اقتصادية مقارنة للدخل الزراعي الحقيقي ومكوناته على المستوى القومي ومحافظة الغربية - مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - شبين الكوم ؛  
مجلد 27 العدد 6 ديسمبر 2002

**24-Output and economic capacity and efficiency of the Egyptian fish hatcheries . Mansoura Uni. Journal of age. Sciences , volume 27 No.3, March : 2002 .**

الطاقة والجدارة الانتاجية والاقتصادية للمفرخات السمكية المصرية - مجلة جامعة المنصورة للعلوم الزراعية - المجلد 27 العدد (3) مارس 2002

**25- A report on-Fishery Wealth Conference for food Security policies-General union for Labors of Agriculture, irrigation and fisheries - Alexandria, January 5-7: 1980,**

تقرير عن مؤتمر الثروة السمكية ووسائل تنميتها لدعم سياسات الامن الغذائي - النقابة العامة لعمال الزراعة والرى والثروة المائية - الاسكندرية مربوط 5 - 7 يناير 1980

## **B - Publication In English Language**

**26- Optimal Patterns for Transporting Frozen Fish from Supply centers to Egyptian Market centers - International Sea food Trade conference - Anchorage - Alaska - USA. :1982.**

نماذج النقل المثلى لنقل الأسماك المجمدة من مراكز العرض الى المراكز الأسواق يسية المصرية - المؤتمر الدولي للاغذية البحرية والتجارة - أنكوريج - الاسكا- الولايات المتحدة الامريكية -1982.

**27- Some Economic Aspects of Supply and Demand for Mullet Fry in Egypt, Menofiya J. Agric. Rec., Vol. 20 (1995) No. 6 2455-2479**

بعض الجوانب الاقتصادية لعرض وطلب زريعة أسماك البورى فى مصر - مجلة المنوفية للبحوث الزراعية - كلية الزراعة - جامعة المنوفية - مجلد 20 العدد 6  
ديسمبر 1995

**28-The impact of pollution problems on Tilapia, Mullet and Marine fish production from Northern lakes. The 6th international Conference on Environmental protection is a must United Scientist for projects and development (USPD) 21-23 May 1996 Alexandria.**

تأثير مشاكل التلوث على انتاج الأسماك البحرية وأسمك البلطي والطوبار من البحيرات الشمالية = المؤتمر الدولي السادس لحماية البيئة - اتحاد العلميين لمشروعات التنمية - 21 - 23 مايو 1996 الإسكندرية

**29-Analytical study of marine and inland fish output of Mediterranean countries-The 6<sup>th</sup> conference of economic and development of Egypt and Arab cantries,Elmansoura univeresty.Oct. 14-16 ,1997**

دراسة تحليلية للنتائج السمكية من المصايد البحرية والداخلية لدول حوض لبحر المتوسط، المؤتمر السادس للتنمية الاقتصادية لمصر والدول العربية، جامعة المنصورة، أكتوبر 14-16، 1997

## **VI. Participation in Research Project**

### **A - Published with Arabic Languge**

**1 - Agriculture Resources of Arab Countries, Arab Organization for Agriculture Development , Sudan, Elkartoom: 1976.**

الموارد الزراعية في الوطن العربي - المنظمة العربية للتنمية الزراعية - الخرطوم - السودان - 1976

**2 - Fishing Resources of Arab Countries, Arab Organization for Agriculture Development, Sudan, Elkartoom: 1976.**

الموارد السمكية في الوطن العربي - المنظمة العربية للتنمية الزراعية - الخرطوم - السودان - 1976

**3 - Food Economic in Arab Countries, Arab Organization for Agriculture Development, Sudan, Elkartoom: 1977.**

اقتصاد الغذاء في الوطن العربي - المنظمة العربية للتنمية الزراعية - الخرطوم - السودان - 1977-

**4 - Economic and financial analysis of Suez Slipway Project Egyptian fishing Equipment Company Alex. :1979.**

دراسة الجدوى الاقتصادية لمشروع انشاء القرق الميكانيكي بميناء السويس - الشركة المصرية لمعدات الصيد - ادارة البحوث - 1979

**5- Study of Marketing Possibilities for products of productive activities project for women settlers in Upper Egypt :1989.**



دراسة الامكانيات التسويقية لنواتج المشروعات الانتاجية للنساء في مصر العليا ، 1989

**6 - Economic and financial analysis for establishment a joint venture company between Egypt and Sweed to build fiber glass fishing boats project - Egyptian fishing Equipment Company Alex. :1980.**

دراسة الجدوى الاقتصادية لمشروع انشاء شركة مصرية - سويدية مشتركة لبناء قوارب الصيد من الفيبر جلاس- الشركة المصرية لمعدات الصيد - ادارة البحوث - 1980

**7 - A study on financial problem for the Egyptian high seas fishing company - Egyptian high seas fishing company - research department : 1980 .**

دراسة في الخلل التمويلي للشركة المصرية للصيد في أعالي البحار - الشركة المصرية للصيد في أعالي البحار - ادارة البحوث - 1980

## **B - Published In English Language**

**8 - Determinate the most efficient size of fishing unite of Tor-Sina fisheries and Marketing system (Consultants paper) CARE international - Egypt :1989-1990 (Consultant).**

تحديد الاحجام المثالية لوحدات الصيد العاملة في مصايد طور سيناء وتحديد النظام التسويقي الأمثل - هيئة كير الدولية - استشارى المشروع - مصر خلال الفترة 1989 - 1990

**9 - Social and Economic development of the Egyptian fish Culture industry, National Agricultural Research project (NARP) Agreement No (95) I - 10:1992-1994 (Principal Investigator)**

التممية الاقتصادية والاجتماعية لصناعة الاستزراع السمك في مصر - المشروع القومي للابحاث الزراعية نارب موافقة رقم 95 - أ- 10 خلال الفترة 1992 - 1994

**10 - Loan Collateral in light Economic Reform at the Development & Agriculture Credit Bank Menofya Governorate (Field Study - Menofya Governorate Egypt) Near East North Africa Regional Agricultural Credit Association (NENARACA): 1994.(Principal Investigator)**

ضمانات القروض فى بنك التنمية والائتمان الزراعى فى ضوء سياسات التحرر الاقتصادى -  
دراسة ميدانية بمحافظة المنوفية - جمهورية مصر العربية - الاتحاد الاقليمى للانتمان  
الزراعى فى الشرق الادنى وشمال أفريقيا = نيناراكا - يناير 1994 - الباحث النيسى .

**11 - A study around the efficiency of determinants price and marketing channels policy of fish landing from lake High Dam.2001**

دراسة حول كفا الاسعار الجبرية وسياسة القنوات التسويقية للاسماك المصيدة من بحيرة  
السد العالى -- هيئة تنمية بحيرة السد العالى - 2001

**VIII. Participation in National, Regional and international Conferences:**

**1- Fishery Wealth Conference for Sustaining food Security policies- The General union for Labors of Agricultural, irrigation and fisheries - January 5-7, 1980, Alexandria**

**2- Livestock Wealth Conference for Sustaining foods Security policies- The general Union for Labors of Agricultural, irrigation and fisheries - March 10-12, 1981 Cairo.**

**3- International sea food trade Conference September 8-12, 1982 Anchorage Alaska USA.**

**4- Organization and Management the Agriculture Sector in Egypt, Menofiya University 1983 Shiben Elkom.**

**5- International Conference Sustainability of Egyptian Agriculture in the 1990s and beyond, Meeting the challenges of a changing world May 15-19, 1992, Alexandria-Egypt.**

**6- Expert Consultation of "the development of Agricultural Credit Curriculum in Arab Universities, Near East North Africa Regional Agricultural Credit Association (NENARACE) October 12-14, 1992, Alexandria**

- 7- Conference on, Impact of Economic Reform Program on Food and Agricultural Development in Egypt, November 28,29, 1993, Cairo.
- 8- Workshop on Fishery wealth in Behira Governorate, General Authority for Fishery Resources Development (GAFRD) January, 1994.
- 9- Work shop on Lake Maruit April 27-30 1994 Alexandria.
- 10- Sustainable Development for Egyptian High Dame Lake - Aswan 5-7 March 1996.
- 11- An association for Cooperation between Egypt and Japan in Fish Farming field JICA - Cairo 8 May 1996.
- 12- The 6th international Conference on Environmental production is a must United Scientists for projects & Development (USPD), 21-23 May 1996 Alexandria.
- 13- The fourth scientific conference of the Egyptian society for the development of fisheries resources and human health- future prospects of fisheries resources in Egypt .Cairo International center for agriculture-Dokki-Oct.17-19,2000.

## **1X-Supervisor and Examiner Committee Thesis**

### **1- Menoufia Univeristy**

#### **A- Supervisor committee Thesis For M.Sc and Ph.D Degree**

- 1- Fatma M. Abdalla , Administrative efficiency of Agricultural Co-operatives in menoufia Governorate( M,Sc.) Department of Agricultural Economics, 1980 .  
فاطمة محمد عبدالله ، الكفاءة الادارية للتعاونيات الزراعية بمحافظة المنوفية - (رسالة ماجستير ) ، قسم الاقتصاد الزراعي كلية زراعة شبين الكوم -1980
- 2- Moustafa A. taalab , Production and Marketing of Export Green Beans in menoufia Governorate( M,Sc.) Department of Agricultural Economics , 1983 .

مصطفى عبد العزيز تغلب ،انتاج وتسويق فاصوليا التصدير الخضراء- بمحافظة المنوفية  
(رسالة ماجستير ) قسم الاقتصاد الزراعي كلية زراعة شبين الكوم -1983

**3- Alaa E. El-shabrawy , An Economic comparative Study  
Planning for the Egyptian Agriculture Sector(M.Sc) ,  
Department of Agricultural Economics , 1994 .**

علاء الدين سعيد الشبراوي – دراسة اقتصادية مقارنة لتجربة التخطيط في القطاع  
الزراعي المصري -(رسالة ماجستير ) قسم الاقتصاد الزراعي كلية زراعة شبين الكوم  
1994-

**4- Sadik M. Hmoud , An Analytical Study of the Economic  
Effects of Releasing the Policies of Some Agricultural  
Inputs ,(M.Sc) Department of Agricultural Economics ,  
1995 .**

صادق محمد يوسف حمود – دراسة تحليلية للأثار الاقتصادية لسياسة تحرير أسعار بعض  
مدخلات الانتاج في القطاع الزراعي -(رسالة ماجستير ) قسم الاقتصاد الزراعي كلية  
زراعة شبين الكوم - 1995

**5- Hanan M. Mahrous , An Economic Study of Alternative  
Techniques of White Cheese Production ,(M.Sc)  
Department of Agricultural Economics , 2002 .**

حنان محمد محروس – دراسة لاقتصاديات الاساليب التكنولوجية البديلة لانتاج الجبن  
الابيض-(رسالة ماجستير ) - قسم الاقتصاد الزراعي كلية زراعة شبين الكوم -2002

**6- Mariam A. Hannah, An Economic Study of Live Broiler  
Marketing in Egypt, (M.Sc) Department of Agricultural  
Economics , 2003 .**

مريم عوض اللة عطية حنا – دراسة اقتصادية لتسويق دجاج التسمين الحي في مصر -  
(رسالة ماجستير )- قسم الاقتصاد الزراعي كلية زراعة شبين الكوم -2003

#### **B- Examiner committee Thesis For M.Sc and Ph.D Degree**

**7- 1 - Mahmoud A. Saad, Development Potentiality of  
Fayoum Fisheries, (M.Sc) Department of Agricultural  
Economics , 1983**

محمود محمد عبد المنعم سعد – تنمية الثروة السمكية بمحافظة الفيوم -(رسالة  
ماجستير )- قسم الاقتصاد الزراعي كلية زراعة شبين الكوم -1983

**8- Said . Abd-elhafiz, Production Function for Egyptian  
Fishing in Suez Gulf, (M.Sc) Department of Agricultural  
Economics , 1983**

سعيد محمد عبد الحافظ - الدالات الانتاجية السماكية المصرية لخليج السويس- (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -1983

**9- Aly M. Gabrallah Economics of Production and Marketing High-Dam lake Fish, (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1990.**

على محمود جبر الله - اقتصاديات انتاج وتسويق أسماك بحيرة السد العالى - (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -1990

**10- Badr E. Sofian, Optimum Sampling Designs for Estimating Truck Crop Production in A.R.E., (Ph.D) . Department of Agricultural Economics , 1991.**

بدر الدين ابراهيم محمد سوفيان - أنسب طرق المعاينة لتقدير انتاج بعض الزروع الخضرية في جمهورية مصر العربية ( رسالة دكتوراة ) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1991

**11- Nadia M. Ali , Econometric Investigation to Measurement the Feasibility of the foreign Trade of the Egyptian summer Rice Crop ., (Ph.D) . Department of Agricultural Economics , 1991.**

نادية محمد أحمد على - دراسة ايكونومترية لقياس مدى امكانية التجارة الخارجية لمحصول الارز المصرى الصيفى - رسالة دكتوراة - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1991

**12- Monir A. El-Agezi , Economic Investigation for the Effects of Modernization Techniques of Rice Production in the Egyptian Agriculture., (Ph.D) . Department of Agricultural Economics , 1991.**

منير عبدالعزيز حسن العجيزى - دراسة اقتصادية للأثار المترتبة على تحديث انتاج الارز في الزراعة المصرية- رسالة دكتوراة - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1991

**13- Nabil E. Bayoumi, Productive Economic Efficiency of Fishing Motor-Veessel Operating in Egyptian Mediterranean Fisheries, (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1992.**

نبيل السيد حسن بيومى - الجدارة الانتاجية والاقتصادية لوحدات الصيد الالية العاملة في المصايد البحرية المصرية بالبحر المتوسط - (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -1992

- 14- Hassan N. Abou-Saad, An Economic Investigation for Marketing of Buffalo Suckling Calves in Mid-Delta Area Egypt, (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1992.

حسن نبيه أبو سعد- دراسة اقتصادية لتسويق عجول الجاموس الرضعية البتلو في منطقة وسط الدلتا بمصر- (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1992

- 15- Fatma M. Abdalla, Analytical Study of Factors Affecting the Efficiency of Fishing Co-operatives , (Ph.D) . Department of Agricultural Economics , 1992.

فاطمة محمد عبدالله يوسف - دراسة تحليلية للعوامل المؤثرة على كفاءة التعاونيات السمكية - (رسالة دكتوراة) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1992

- 16- Ragab M. Zein, The Economic Evaluation for the National Veal Fattening Project in Egypt, (Ph.D) . Department of Agricultural Economics , 1992.

رجب مغاوري على زين - التقييم الاقتصادي للمشروع القومي لتربية البتلو بمصر- (رسالة دكتوراة) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1992

- 17- Abd-Elkhaleik A. El-Fadaly ,Comparatiye Profitability for Livestock Production Activities in Privately and Public Owned Specialized and Non Specialized Farms of Garbia Governorat, (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1994.

عبد الخالق أحمد أحمد الفضالي - الأرباحية المقارنة للأنشطة الانتاجية الحيوانية المزرعية المتخصصة وغير المتخصصة بمزارع القطاعين العام والخاص - (رسالة دكتوراة) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1994

- 18- Shehata A. Ghounem, An Economic Study of the Foreign Trade for Major Agricultural Crops in A.R.E. , (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1994.

شحاتة عبد المقصود السيد غنيم - دراسة اقتصادية للتجارة الخارجية لاهم المحاصيل الزراعية في جمهورية مصر العربية - (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 1994

- 19- Mohammed F. Shahine, An Economic Evaluation for the Impact of Investment Allocation to Agricultural Sector in Egypt, (Ph.D) . Department of Agricultural Economics , 1995.

محمد فوزى سعيد شاهين - التقييم الاقتصادي لآثار المترتبة على الاستثمارات الموجهة لقطاع الزراعة في مصر- (رسالة دكتوراة) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية

- 20- Khalid S. Taha, Economic of Technology and Production for Egyptian Fish Farms, (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1995.**

خالد صلاح الدين طة محمود - اقتصاديات انتاج وتكنولوجيا المزارع السمكية المصرية (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -1995

- 21- Atif A. Arafat, Economic Investigation for Price Fluctuations of Life Farm Animals in Middel Delta Markets, (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1996.**

عاطف عبدالغنى على عرفات - دراسة اقتصادية للتقلبات السعرية لمختلف الحيوانات المزرعية بأسواق الحيوانات الحية بوسط الدلتا بمصر- (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -1996

- 22- Ayman . Abouzaid , An Economic Evaluation of Different Irrigation Systems Withen the Different Agricultural Regions In Egypt , (M.Sc) Department of Agricultural Economics ,2000**

أيمن محمد محمد أبو زيد - التقييم الاقتصادى لنظم الري المختلفة في المناطق الزراعية المصرية - (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم - 2000

- 23- Shehata A. Ghounem, Economic Impact of Economic Liberalization Policy For Important Grops in the Egyptian Agriculture. (Ph.D) agricultural economic department ,Menofiya University , 2000.**

شحاتة عبدالمقصود السيد غنيم - الآثار الاقتصادية لسياسة التحرر الاقتصادى على أهم الحاصلات الزراعية في مصر - (رسالة دكتوراة) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -2000

- 24- Mervat R. Guriguis, Economic Analysis for some Edible Oil Factories in Egypt (M.Sc.) agricultural economic department ,Menofiya University , 2000.**

مرفت روفانيل جرجس - تحليل الكفاءة الاقتصادية لبعض مصانع الزيوت الغذائية في مصر- (رسالة ماجستير) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة شبين الكوم -2000

- 25- Neveen T. El-bebawy, Production Economic of Sugar Beet in Egypt( M.Sc.) 2002**

نيفين تودرى جرجس يوسف البباوى – اقتصاديات انتاج بنجر السكر في مصر- (رسالة ماجستير ) - قسم الاقتصاد الزراعى –كلية زراعة شبين الكوم -2002

**26- Mariam H. Awadallah. An Economic Study of Live Broiler Marketing in Egypt (M.Sc.) agricultural economic department ,Menofiya University , 2003.**

مريم عوض اللة عطية حتا – دراسة اقتصادية لتسويق دجاج التسمين الحى في مصر - (رسالة ماجستير ) - قسم الاقتصاد الزراعى –كلية زراعة شبين الكوم -

## **2- Alexandria Univeristy**

**1- Omnia A. Nour , Economics of Fish Production ( Economic and Financial Evaluation of different Alternatives for the Rehabilitation of Lake Mariut ,(M.Sc.) Department of Agricultural Economics , 2000.**

أمنية عبدالعزيز موسى نور – اقتصاديات انتاج الاسماك ( التقييم الاقتصادى والمالى لبدائل مختلفة لاعادة اصلاح بحيرة مريوط – ( رسالة ماجستير ) – قسم الاقتصاد الزراعى – كلية زراعة الشاطبي - 2000

**2- Amal M. Farag- allah , The main Economical Outline of Fish Production and Marketing of Fish in Alexandria Governorate , (M.Sc) Department of Agricultural Economics , 1999 .**

أمال محسب محمد فرجالة – المحددات الاقتصادية الرئيسية لانتاج وتسويق الاسماك في محافظة الاسكندرية – ( رسالة ماجستير ) – قسم الاقتصاد الزراعى – كلية زراعة الشاطبي 1999-

**3- Samy M. Abo El-enein ,Economic and Social determinates Affecting Fish Catch in Behira Governorate and the means for its Development,( Ph.D.)1997**

سامى محمد أبوالعنين – بعض المحددان الاقتصادية والاجتماعية المؤثرة على كمية المصيد السمكى لمحافظة البحيرة ووسائل تنميتها – (رسالة دكتوراة ) – قسم الاقتصاد الزراعى – كلية زراعة الشاطبي -1997 .

**4- Saad Z. Soliman , An analytical Economic Study of Animal Feed Resources and the Optimum Feed Rations for Dairy Animal in Egypt .(Ph.D) 1990**

سعد زغلول سليمان – دراسة اقتصادية تحليلية لمصادر العلف الحيوانى والنسب المثلى لعليقة حيوان اللبن في مصر – (رسالة دكتوراة ) – قسم الاقتصاد الزراعى – كلية زراعة الشاطبي –1990.

**5 - Ayten M. Darwish, An Economic Study for Fish Marketing in Alexandria Governorate, Department of Agricultural Economics Faculty of Agreculture Saba-Bacha (M.Sc.) 1994.**



أيتن محمد ابراهيم درويش عز- دراسة اقتصادية لتسويق الاسماك في محافظة الاسكندرية -  
( رسالة ماجستير ) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة سابا باشا 1994

**6- Samy M. Abo El-enein , Economics of Aquaculture and Cost -  
Benefit Analysis for some Fish Farms in Egypt (M.Sc.) 1992.**

سامى محمد أبو العنين - اقتصاديات الاستزراع السمكى وتحليل الدخل والتكاليف لبعض  
مزارع الاسماك في مصر - ( رسالة ماجستير ) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة  
الشاطبي -1992.

**7- Dina M. El-Shaer, An Analytical Study for Production and  
Consumption of Red Meat from Cattle As One of Resource  
Animal Protein in A.R.E. ,(M.Sc.) Department of Agricultural  
Economics Faculty of Agreculture Saba-Bacha. 1992 .**

دينا محمد أحمد الشاعر - دراسة تحليلية لانتاج واستهلاك الحوم الحمراء للماشية كأحد  
مصادر البروتين الحيواني في جمهورية مصر العربية - ( رسالة ماجستير ) - قسم  
الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة سابا باشا -1992

**8 - Masoud A. El-Maheaby ,Economic Efficiency for Cotton  
Production in The Arab Republic of Egypt with Emphasis on  
Behera Governorate .(M.Sc.) Department of Agricultural  
Economics Faculty of Agreculture Saba-Bacha.1987.**

مسعود على المغربى - الجدارة الاقتصادية لانتاج القطن في جمهورية مصر العربية بلاشارة  
لمحافظة البحيرة - ( رسالة ماجستير ) - قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة سابا باشا  
1987-

### **3- Tanta University**

**1- Magdy S. Attia , An analytical Economic Study of the  
Agricultural Prices for the Major Crops in the Arab  
Republic of Egypt , Faculty of agriculture Kafer El-  
Sheikh,(Ph.D) 1994**

مجدى شفيق عطية - دراسة اقتصادية تحليلية لاسعار الزروع الحقلية الرئيسية في  
جمهورية مصر العربية - (رسالة دكتوراة ) قسم الاقتصاد الزراعي - كلية زراعة كفر  
الشيخ -1994

**2- Mohamed F. El-Safty , An analytical study of fish  
Economy in Kafr El-Sheikh Governorate , ( M.Sc.) Faculty  
of agriculture Kafer El-Sheikh 1998.**

محمد فوزى محمد الصفتى – دراسة تحليلية للمفتصد السمكى بمحافظة كفر الشيخ –  
(رسالة ماجستير ) قسم الاقتصاد الزراعى – كلية زراعة كفر الشيخ -1998

## **X. Fields of Interest**

- 1- Fishery Economics.**
- 2- Project of land reclamation.**
- 3- Land utilization.**
- 4- Development of fisheries and Fish Farming**
- 5- Project evaluation.**
- 6- Fish Marketing.**

## **X1-Attend Training Courses**

- 1. Introduction to Personal Computer and DOS, Canada-Egypt-McGill-Agriculture-Response Program (CEMARP) January 16-19, 1994. Alex.**
- 2. Ms. Window, (CEMARP) January 30-February 2, 1994, Alex.**
- 3. Harvard Graphics For Windows (CEMARP) A**

## **x11- Social Activities**

**Member ship of the Egyptian Association of Agricultural Economics.**